
 
 
 
 

Vastaus valtuustoaloitteeseen Skatila FBK:n toiminnan kehittämisestä ja turvaamisesta 
  
Aluehallitus 16.12.2024 § 299 
8068/00.02.00/2024       

Valmistelija Lindström Torbjörn 
Lisätietoja: puhelinnumero: 050 431 9600, etunimi.sukunimi@ovph.fi 

Jenni Ingo on 24.5.2022 jättänyt aluevaltuustolle Skatila FBK:n paloasemaa koskevan 
aloitteen. Palokunta on vapaaehtoinen ja sillä on toimintaa Itä-Mustasaaressa. Palokunnan 
toiminnassa on erikoistuttu tulvien ja maastopalojen torjuntaan. Palokunnan toiminta 
käsittää hälytysvalmiuden ja hälytystehtävien lisäksi aktiivisen nuorisotoiminnan. Viime 
vuosien ajan toimintaan on osallistunut aktiivisesti noin 15 henkilöä, hälytystä kohden 
osallistuu keskimäärin 6–8 henkilöä.   

Aloitteessa tuodaan esille huoli tilanpuutteesta ja epätarkoituksenmukaisista tiloista, jotka 
eivät täytä nykystandardeja. Lisäksi pyydetään, että hyvinvointialue tarjoaa Skatila FBK:lle 
tarkoituksenmukaisemman ja työn kannalta turvallisemman paloaseman. 

Pelastuslaitos on ottanut kantaa aloitteeseen. Paloasemaverkosto ja pelastustoimen 
palvelujen saatavuus on monitahoinen kokonaisuus. Pohjanmaan pelastuslaitoksen 
alueella on 45 paloasemaa ja -varastoa, jotka on miehitetty päätoimisella henkilöstöllä ja 
sopimuspalokuntalaisilla, joilla on joko palokuntasopimus tai henkilökohtaiset 
työsopimukset hyvinvointialueen kanssa. Kaikki sopimuspalokuntien asemat koostuvat 
ryhmästä sopimuspalokuntalaisia, jotka hälytetään tarvittaessa ajankohdasta riippumatta 
tukemaan vakituista henkilöstöä. Sopimushenkilöstöä on yhteensä noin 1 000, ja heitä 
käytetään ensisijaisesti pelastuslain 51. §:n mukaiseen pelastustoimintaan, mutta he voivat 
myös osallistua onnettomuuksia ehkäisevään työhön ja muihin asiaankuuluviin tehtäviin. 

Paloaseman tilat 

Pohjanmaan hyvinvointialueen kiinteistöhuolto ja pelastuslaitos ovat tarkastaneet Skatila 
FBK:n aseman yhdessä. Nykyisen paloaseman arvioidaan olevan toiminnallinen, mutta 
siinä on tiettyjä rajoitteita. Tilat ovat ahtaat, ja puhtaan ja likaisen tilan periaatetta ei ole 
mahdollista ylläpitää täysin. Siitä huolimatta aseman operatiivinen toiminta sujuu, kun 
paloautoja voidaan säilyttää ja hälytyksiä toteuttaa, vaikkakin pienin marginaalein. 

Nykytilanteessa laajentaminen ei ole ajankohtaista vallitsevan tilanteen takia. Tarve 
tarkoituksenmukaisemmille tiloille on kuitenkin tunnistettu, ja tämä tullaan huomioimaan 
tulevaisuuden suunnittelussa ja talousarviokeskusteluissa. Skatila FBK:n edustajat ovat 
osallistuneet dialogiin, ja aseman tarpeista, nykyisestä taloudellisesta tilanteesta ja 
toiminnan pitkän aikavälin edellytyksistä on päästy yksimielisyyteen. Skatila FBK:n 
paloaseman laajentaminen ei ole ajankohtaista lähivuosina, mutta tarve otetaan mukaan 
tulevaan suunnitteluun. Paloaseman toimintaa pidetään tällä hetkellä tyydyttävänä, mutta 
pitkän aikavälin suunnittelussa on varmistettava välttämättömät resurssit, joilla vastataan 
tulevaisuuden vaatimuksiin. 

Hyvinvointialuejohtaja Kinnunen Marina 
ehdottaa, että aluehallitus päättää antaa yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
selontekona aluevaltuustolle. Aluehallitus ehdottaa aluevaltuustolle, että aloite on täten 
loppuun käsitelty. 

Päätös: 
Ehdotus hyväksyttiin. 
 

Jakelu  
  

 



 
 
 
 

 


